



ACCREDITATION AGRÉMENT CANADA

Better Quality. Better Health.
Meilleure qualité. Meilleure santé.



Profile

Sharon Brissette has held several leadership positions in health care including, VP of clinical services for over 20 years, Director of Patient Experience, Quality Improvement and Risk management and co-Director of clinical research and clinical ethics. Prior to assuming administrative roles, she was a front-line nurse in acute care settings. She is currently a health care consultant in her rural community in Eastern Ontario.

In 2014 she joined the Board of Governors at the Glengarry Nurse Practitioner Led clinic where she chairs the Quality, Safety and Risk management Board sub-committee. In 2019 she became a member of the Patient and Family Advisory Committee (PFAC) at the Glengarry Memorial Hospital where she also volunteers in their emergency department. She is a member of the Ethics Council of the Canadian College of Health Care Leaders and since 2022 Sharon is the vice-president of the Board of Governors of Parkinsons Montreal/Laval.

Sharon obtained a master's degree in Nursing from the University of Montreal as well as a graduate diploma in Health Care Administration from Concordia University. She is a Certified Health Executive (CHE) from the Canadian College of Health Care Leaders.

Sharon conducted an accreditation visit in Ethiopia which constitutes a first for HSO and Accreditation Canada in a third world country. She is a surveyor for Accreditation Canada since 2004.

She recently received from the Canadian College of Health Care Leaders the leadership award from the Quebec Chapter.

She is the author of scientific publications on topics related to chronic illness and on quality improvement. Her latest publication is in relation to Interdisciplinary Educational Programs (IEP).

Since May 2021 she is a leading practice reviewer for Accreditation Canada.

Sharon Brissette a assumé plusieurs fonctions en tant que leader dans le réseau de la santé, incluant le poste de Vice-Présidente des services cliniques, Directrice de l'Expérience Patient, l'Amélioration de la Qualité et la Gestion des Risque ainsi que Coordonnatrice de Recherche Clinique. Avant de se diriger an administration de la santé elle a travaillé comme infirmière soignante dans les unités de soins aigus.

Sharon est grandement impliquée dans sa communauté; depuis le mois de septembre 2014 elle préside le comité de Qualité et de Gestion des Risques du Conseil d'Administration d'une organisation de la santé dans l'est de



ACCREDITATION AGRÉMENT CANADA

Better Quality. Better Health.
Meilleure qualité. Meilleure santé.

l'Ontario. Elle est également membre du Comité d'Éthique du Collège Canadien des Leaders en Santé. En 2019 elle a été nommée membre du comité aviseur des patients et de la famille à l'Hôpital Glengarry Mémorial où elle travaille à titre de bénévole. Depuis 2021 elle est vice présidente du Conseil d'administration de Parkinson Montréal/Laval.

Sharon est détentrice d'une Maîtrise en Soins Infirmiers de l'Université de Montréal et d'un Diplôme de Deuxième cycle en Administration de la Santé de l'Université Concordia. Elle a également obtenu un diplôme professionnel de certification CHE (Certified Health Executive) du Collège Canadien des Leaders de Santé.

Sharon a effectué une visite d'agrément dans un pays du tiers monde soit en Éthiopie ce qui fut une première pour HSO et Agrément Canada. Elle effectue des visites pour Agrément Canada depuis plus de 15 ans.

Elle a récemment reçu le prix d'excellence pour son leadership au sein du Collège Canadien des Leaders en Santé Chapitre du Québec.

Sharon est l'auteure de publications scientifiques portant sur la maladie chronique et sur la qualité des soins et des services. Sa dernière publication porte sur l'interdisciplinarité en milieu clinique.

Depuis le mois de mai 2021, elle participe à l'évaluation des pratiques exemplaires pour Agrément Canada.